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1. PRESENT SIMPLE TENSE 
1.1.Tvorba 
Present simple tense (Prosto sadašnje vrijeme) gradi se od infinitiva glavnog glagola u svim licima osim 
trećeg lica jednine prezenta, gdje za sve tri roda (he, she, it) na infinitiv glavnog glagola dodajemo 
nastavak „-s“ ili „-es“, osim glagola: 
to be – biti, 
to have – imati, 
can, may – moći, 
must – morati, 
ought – trebati. 
Nastavak „-s“ za sadašnje vrijeme izgovara se kao „s“ ako dolazi iza bezvučnog suglasnika, ili „z“ ako 
dolazi iza zvučnog sugloasnika ili samoglasnika: 
he speaks (he spi:ks), he reads (he ri:dz). 
Glagoli koji se završavaju na s, x, z, sh i ch obrazuju treće lice nastavkom jednine, nastavkom „-es“: 
he dresses, he teaches. 
Glagoli koji se u infinitivu završavaju na „-y“, kad pred tim „-y“ stoji suglasnik, mijenjaju „-y“ u „i“, u trećem 
licu jednine: 
to cry (he cries), to try ( to tries). 
1.2. Potvrdni oblik 
Potvrdni oblik ovog vremena se gradi od infinitiva glavnog glagola za sva lica jednine i množine, izuzev 
trećeg lica jednine za sva tri roda , gdje na infinitive dodajemo nastavak „-s“ ili „-es“. 
JEDNINA MNOŽINA 
I walk – ja hodam We walk – mi hodamo 
You walk – ti hodaš You walk – vi hodate 
He walks – on hoda They walk – oni, one, ona hodaju 
She walks – ona hoda 
It walks – ono hoda 
Primjeri: 
I work in Gracanica. 
You live in a flat. 
He likes tennis. 
She speaks english. 
It calls. 
We drink coffee. 
You play sports. 
They read. 
I love computers. 



She listens to music. 
1.3. Odrični oblik 
Odrični oblik se gradi od odričnog oblika sadašnjeg vremena pomoćnog glagola „to do“ i infinitiva glavnog 
glagola koji stavljamo u ovo vrijeme i koji je isti za sva lica. 
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